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PIRMYN Į JUBILIEJINĘ DAINŲ ŠVENTĘ  ��������������������������������������������������������������������� 10 p.

VAKARŲ REGIONO SAVIVALDYBIŲ TIKSLAS – DIDINTI MAŽŲJŲ LAIVELIŲ TURIZMĄ  ������������������������������� 12 p.

UŽSIENIO LIETUVIŲ LITUANISTINIS ŠVIETIMAS  ������������������������������������������������������������� 15 p.

2–7 p.

Kovo 11-ąją – Lietuvos Nepriklausomybės atkūrimo dieną Vilniaus rajono gyventojai ir svečiai paminėjo Rudaminoje. 
Iškilmingose eitynėse miestelio gatvėmis, nešdami 150 metrų ilgio trispalvę taip pat dalyvavo (iš kairės) Vilniaus rajono 

savivaldybės vicemerė Edita Tamošiūnaitė ir Vilniaus rajono meras Robert Duchnevič su žmona Jolanta.

Vilniaus 
regionas.
Nuo atviros savivaldybės veiklos 
iki svarbių darbų Lietuvos 
vaistažolių sostinėje ŠvenčionyseRo
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ROBERT DUCHNEVIČ: 
„VISUOMENĖ ĮVERTINA VIS LABIAU 
ATVIRESNĘ SAVIVALDYBĖS VEIKLĄ“
Apie pirmųjų darbo meru metus – 
darbus, iššūkius, problemas ir planus 
kalbamės su Vilniaus rajono meru 
Robert Duchnevič.

Gerb. mere, eina pirmieji metai, kai esate 
Vilniaus rajono meras, kaip vertinate tą laiką?

Po 2023 m. savivaldybių tarybų ir merų 
rinkimų Vilniaus rajone susiklostė išskirtinė 
situacija. Savivaldybės tarybos daugumą 
sudaro nariai, kurie atstovauja kitai partijai. 
Tai yra demokratija, turime suvokti ir priimti 
esamą padėtį. Man svarbu užtikrinti konstruk-
tyvų darbą tiek su tarybos dauguma, tiek su 
opozicija.

Savivaldybės administracijai ir tarybai 
pavyksta daugeliu atveju rasti kompromisus, 
kartu spręsti esminius gyventojų klausimus.

Šių metų biudžete patvirtinome svarbius 
projektus švietimo, kultūros, infrastruktū-
ros, komunalinio ūkio, teritorijų planavimo 
sferose. Pirmą kartą savivaldybėje pradėsime 
modulinių darželių nuomą, steigsime naujas 
ikimokyklinio ugdymo grupes. Pradėjome 
bendradarbiauti su Lietuvos universitetais, 
organizuosime naujovę – Vilniaus rajono 
švietimo akademijos projektą. Statome 
gyventojams labai reikalingą vaikų darželį 
Riešės seniūnijoje, plėsime ugdymo įstaigas 
Pagiriuose, Avižieniuose ir kitose vietovėse, 
kur mokinių nuolat daugėja. Rajone iškils nauji 
kultūros ir sporto centrai.

Stipriau remsime rajone veikiančias nevy-
riausybines organizacijas. Pirmą kartą startuo-

sime su dalyvaujamojo biudžeto iniciatyva. Ji 
leis gyventojams spręsti, kur panaudoti savi-
valdybės lėšas.

Šiuo metu keičiame ir Vilniaus rajono komu-
nalines paslaugas teikiančių įmonių valdybas. 
Labai svarbus darbas yra savivaldybės terito-
rijos bendrojo plano atnaujinimas. Jau įvyk-
dėme jo koregavimo paslaugų pirkimą.

Efektyvinome savivaldybės administracijos 
išteklių valdymą, pavyzdžiui, automobilių 
parką sumažinome 30 proc. Centralizavome 
rajono įstaigų viešuosius pirkimus. Praėjusiais 
metais turėjome gana aktyvius seniūnaičių 
rinkimus, kuriuose buvo galima balsuoti 
internetu.

Džiaugiuosi, kad visuomenė įvertina vis 
labiau atviresnę savivaldybės veiklą. Didiname 
ne tik viešą komunikaciją, bet ir gyventojams 
siekiame užtikrinti greitą, lengvą ir šiuolaikišką 
aptarnavimą. Stipriname bendradarbiavimą 
su kitomis valstybės institucijomis. Pernai 
darbiniu vizitu Vilniaus rajone lankėsi Lietuvos 
Respublikos Prezidentas Gitanas Nausėda, 
Pirmoji ponia Diana Nausėdienė ir jų koman-
dos nariai. Aptarėme svarbius rajono plėtros 
klausimus.

Vis dėlto metų pabaigoje patyrėme neti-
kėtą ir didžiulę kibernetinę ataką. Savo mastu, 
padariniais tai kone precedentų Lietuvoje 
neturintis atvejis, bent jau tarp savivaldybių. 
Turėjome operatyviai perorganizuoti darbą.

Tad tų iššūkių per pirmuosius kadencijos 
metus buvo išties nemažai. Kaip su jais susido-
rojome, pačiam vertinti nesinorėtų, tai padarys 

rinkėjai. Vis dėlto, manau, kad net ir minėtomis 
sąlygomis pavyko užtikrinti sklandų ir efektyvų 
savivaldybės darbą. Pokyčiai juda į priekį.

Jūsų manymu, kokios Vilniaus rajono stiprio-
sios pusės ir kaip jos panaudojamos ar gali būti 
panaudotos?

Dvi stipriausios mūsų pusės, žinoma, yra 
teritorijos dydis ir tai, kad esame šalia sosti-
nės. Praktiškai visi didieji keliai iš sostinės eina 
per mūsų savivaldybę, tad galime pasiūlyti 
gerą susisiekimą tiek su sostine, tiek su kitais 
Lietuvos miestais.

Be to, galime pasidžiaugti, kad esame viena 
iš nedaugelio Lietuvos savivaldybių, kuriose 
gyventojų skaičius auga. Prie to prisideda 
vis labiau gerinama rajono infrastruktūra, 
mažesnė mokesčių našta, intensyviai tvarko-
mos gyvenvietės, taip pat greta besiribojantis 
Vilnius. Gyventojų skaičius lemia tai, kad 
turime ir gana didelį savivaldybės biudžetą.

Tačiau sulaukiant daugiau gyventojų, būtina 
spręsti papildomus švietimo iššūkius, atliepti 
viešųjų paslaugų poreikį, inicijuoti infrastruk-
tūros pokyčius sparčiai besivystančiose terito-
rijose. Tai yra bendras darbas tiek savivaldybės 
administracijai, tiek ir tarybai.

Turime tampriau bendradarbiauti su sos-
tine. Šį ryšį jau kuriame ir sieksime jį dar labiau 
plėtoti.

Besikeičiančiame rajone matome galimybes 
pritraukti daugiau verslo. Tačiau jo plėtra turi 
būti derinama su gyventojų interesais, kad 
užtikrintumėme abiejų pusių darną.

Robert DUCHNEVIČ 
Vilniaus rajono savivaldybės meras

Vilniaus rajono Medininkų pilis pastatyta XIV amžiuje. 
27 metrų aukščio pilies bokšte yra įkurtas muziejus.
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O kokios didžiausios rajono problemos?
Susiduriame su problemomis, kurios yra 

panašios ir kitose žiedinėse savivaldybėse. Vis 
dar trūksta vaikams vietų darželiuose. Turime 
daug gyventojų, kurie de facto gyvena mūsų 
savivaldybėje, bet yra registruoti Vilniaus 
mieste. Tai reiškia, kad mūsų savivaldybė pra-
randa reikalingas lėšas, kurias galėtumėme 
nukreipti į švietimo prieinamumo didinimą. 
Siekdami spręsti švietimo problemas, jam 
skiriame didžiausią finansavimą. Tačiau kartu 
tikimės, kad, gerindami gyvenamąją aplinką, 
viešąsias paslaugas, vis daugiau gyventojų 
deklaruos savo gyvenamąją vietą rajone.

Kalbant apie infrastruktūrą, turime labai 
daug kelių. Vilniaus rajone yra daugiau kaip 
2,5 tūkst. km vietinės reikšmės kelių ir gatvių. 
Iš jų su asfaltbetonio danga – tik apie 24 proc. 
Todėl suprantame gyventojų lūkesčius dėl 
kelių asfaltavimo poreikio. Čia turime dar daug 
nuveikti. Be to, didelė dalis kelių ir net cen-
trinių gyvenviečių gatvių priklauso Lietuvos 
automobilių kelių direkcijai (LAKD). Kaip žinia, 
LAKD negali pasigirti pakankamu finansavimu, 
tad tenka kantriai aiškinti gyventojams apie 
tai, kaip veikia LAKD, kokius kelius jie prižiūri, 
ir kada šie keliai bus suremontuoti.

Kitas iššūkis – komunalinio ūkio sutvarky-
mas. Ieškome būdų, kaip skatinti daugiabu-
čių atnaujinimo projektus, raginti žmones 
formuoti sklypus po daugiabučiais. Iš sklypų 
nebuvimo kyla daug problemų – negalime sta-
tyti vaikų aikštelių, renovuoti kiemų. Kalbamės 
su kitomis savivaldybėmis, kurios jau turi vei-
kiančius modelius, imamės patirties.

Vasario viduryje patvirtintas Vilniaus rajono 
savivaldybės 2024–2026 metų strateginis veiklos 
planas, į kokias sritis labiausiai orientuojamasi?

Tai sritys, kurioms skirtas ir didžiausias finan-
savimas. Prioritetas, be jokių abejonių, tenka 
švietimui. Taip pat labiausiai orientuojamės į 
komunalinio ūkio, probleminių kelių ir gatvių 
sutvarkymą, teritorijų vystymą, užtikrinant tin-
kamą teritorijų planavimą.

Taip pat gerinsime socialinės apsaugos ir 
sveikatos priežiūros paslaugas. Stiprinsime 
kultūrą ir jos įvairovę, sporto ir laisvalaikio 
veiklas Vilniaus rajone. Atsižvelgiant į tai, toliau 
vykdysime infrastruktūros projektus sparčiai 
besivystančiose gyvenvietėse.

Viena iš strateginio veiklos plano dalių – švie-
timo kokybės ir prieinamumo gerinimas. Kas bus 
daroma šioje srityje?

Kaip minėjau, sudarysime sąlygas vaikams 
gauti daugiau vietų darželiuose. Pirmą kartą 
pradėsime modulinių darželių nuomos pro-

gramą, organizuosime ikimokyklinių grupių 
steigimą. Daugiau lėšų numatyta neformalia-
jam vaikų švietimui. Sieksime užtikrinti, kad 
galimybę lankyti būrelį turėtų visi rajono vaikai.

Be viso to, šiemet į Vilniaus rajono švietimo 
įstaigų ir jų patalpų modernizaciją, remontą ir 
statybą investuosime 7,8 mln. eurų. Darbai bus 
atliekami 20-tyje ugdymo įstaigų.

Vasario viduryje Tarybos patvirtintame savi-
valdybės biudžete švietimui skirta 42,2 proc. 
viso biudžeto arba 88,3 mln. eurų. Palyginti su 
2023 m. biudžetu, ši suma paaugo 16,5 mln. 
eurų.

Kaip keičiasi gyventojų socialinė padėtis?
Pastebime, kad socialinių paslaugų, pavyz-

džiui, slaugos, globos namuose, ilgalaikės 
globos institucijose, asmeninės pagalbos žmo-
nėms su negalia ir kt., gavėjų skaičius Vilniaus 
rajone auga. Manome, kad tai lemia senstanti 
visuomenė, taip pat žmonės labiau linksta 
naudotis šiomis paslaugomis. Be to, prisideda 
ir kasmet augantis naujų paslaugų spektras.

Esame socialiai jautri savivaldybė, todėl 
stipriname pagalbą pažeidžiamiausioms 
visuomenės grupės – vaikams, šeimoms, neį-
galiesiems, ir visiems žmonėms, kuriems nėra 
lengva išgyventi. Teikdami rajono gyvento-
jams paramą ir socialines paslaugas siekiame 
išspręsti ar bent jau sušvelninti gyventojų 
emocines ir ekonomines problemas.

Galima pasidžiaugti, kad didėjant gyven-
tojų skaičiui Vilniaus rajone, bedarbių skai-
čius mažėja. Savivaldybė intensyviai dirba 
su ilgalaikiais bedarbiais. Šie asmenys turi 
kompleksinių iššūkių grįžti į darbo rinką. Tai 
įvairios priklausomybės, sveikatos problemos, 
skolos, motyvacijos ir socialinių įgūdžių stoka 
ir pan. Organizuojame tokias paslaugas, kaip 
psichologo, priklausomybių specialisto, teisi-

ninko konsultacijos, motyvavimo ir skatinimo 
programos, tarpininkavimas įstaigose, atvejo 
vadyba, transporto bilietų skyrimas paslau-
goms gauti.

Sausio pabaigoje patvirtintas Vilniaus regiono 
plėtros tarybos 2024 metų veiklos planas. Kokia 
situacija su regiono plėtrai numatytomis lėšomis, 
kokie projektai numatyti Vilniaus rajone?

Planuojamos bendros Vilniaus regiono 
investicijos iki 2030 metų siekia 422 mln. eurų, 
iš jų 211 mln. eurų sudaro ES lėšos. Vilniaus 
rajone numatome projektus, kurie apima įvai-
rias sritis – švietimo, kultūros, socialinės apsau-
gos, komunalinio ūkio

Vyks švietimo įstaigų priestatų statyba, 
juose įkuriant papildomas ikimokyklinio 
ugdymo grupes. Atsiras daugiau naujų pas-
tatų, kuriuose bus teikiamos socialinės paslau-
gos, pavyzdžiui, Dienos užimtumo centras 
žmonėms su negalia, Socialinės globos namai 
senyvo amžiaus žmonėms. Toliau organizuo-
sime socialinio būsto statybas.

Ketiname atnaujinti Europos geografinį 
centrą, jį pritaikant turizmo ir visuomenės 
poreikiams. Įrengsime lankytojų centrą su 
konferencijų ir parodų sale, tvarkysime lauko 
infrastruktūrą, sukursime tiksliųjų ir IT mokslų 
erdves.

Turizmo ir visuomenės poreikiams pritaiky-
sime rajone esančius piliakalnius (Nemenčinės, 
Maišiagalos), Vilnojos ežero zoną.

Atnaujinsime geriamojo vandens tiekimo ir 
nuotekų tvarkymo infrastruktūrą, kad daugiau 
gyventojų galėtų prisijungti prie šių tinklų, 
gerinsime atliekų rūšiavimo infrastruktūrą.

Dėkoju už pokalbį.
Kalbino Justė Brigė

Pernai darbiniu vizitu lankėsi Lietuvos Respublikos Prezidentas Gitanas Nausėda. 
Aptarti svarbus rajono plėtros klausimai.
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SVARBŪS DARBAI LIETUVOS 
VAISTAŽOLIŲ SOSTINĖJE 
ŠVENČIONYSE
Apie praėjusiais metais nuveiktus ir šiemet atliekamus svarbius infrastruktūros dar-
bus, Tūkstantmečio mokyklos kūrimą, puoselėjamas tradicijas ir apie reikalingas 
Vietos savivaldos įstatymo pataisas kalbamės su Švenčionių rajono savivaldybės 
meru Rimantu Klipčiumi

Gerb. mere, Švenčionys jau seniai pelnė 
Vaistažolių sostinės vardą. Atsiranda su tuo susiję 
viešųjų erdvių tvarkymai, verslai, pramogos. 
Kokiais darbai, renginiais bus papildytas šis išskir-
tinis vardas šiemet?

Kiekvieną atvykstantį į Švenčionių miestą 
svetingai pasitinka levandų laukai, primindami 
apie tai, kad Švenčionys – vaistažolių sostinė. 
Žadame ties padarytais darbais nesustoti ir 
rekreacines erdves – vaistažolių laukų plo-
tus – plėsti.

Siekdama dar labiau sustiprinti šį įvaizdį 
ir pasidalinti žolelių magijos džiaugsmu su 
visa Lietuva, Švenčionių rajono savivaldybė 
2024 m. planuoja organizuoti tradicija tapusį 
vaistažolių rinkimo čempionatą „Švenčionys – 
Lietuvos vaistažolių sostinė“.

Kokie Švenčionių savivaldybei buvo praėję 
metai?

Viena iš aktualiausių pastarųjų metų prob-
lemų – nepakankamas vandens tiekimo ir 
nuotekų tvarkymo paslaugų prieinamumas 
ir sistemos efektyvumas. Pasenusi infrastruk-
tūra, prasta vandens kokybė bei vandens ir 
nuotekų tinklų nebuvimas dalyje rajono teri-
torijos – nemenkas iššūkis, reikalaujantis labai 
didelių investicijų. Dalį šių problemų pavyko 
įveikti įgyvendinus du didelės apimties pro-
jektus Švenčionių, įskaitant Cirkliškio kaimo, 
Švenčionėlių ir Pabradės miestų aglomera-
cijose. Pagrindinės įvykdytos veiklos – van-

dentiekio ir buitinių nuotekų šalinimo tinklų 
statyba Švenčionėlių, Švenčionių ir Pabradės 
aglomeracijose sudarys galimybę prisijungti 
prie centralizuotų vandens tiekimo ir nuotekų 
surinkimo tinklų 830 namų ūkių ir 1456 rajono 
gyventojams. Švenčionių rajono savivaldybė 
vien prie projekto įgyvendinimo Švenčionių ir 
Švenčionėlių aglomeracijose prisidėjo 3,6 mln. 
eurų. Įvertinus glaustus projekto įgyvendi-
nimo terminus šios svarios investicijų sumos 
skyrimas vienos srities (nors ir prioritetinės) 
problemoms spręsti buvo pakankamas iššū-
kis savivaldybės biudžeto subalansavimui. 
Teko priimti nelengvus sprendimus nukeliant 
ateičiai taip laukiamas investicijas į kitus, ne 
mažiau svarbius, sektorius.

Ką manote apie Vietos savivaldos įstatymu 
pakeistas mero funkcijas? Galbūt išaiškėjo keis-
tinų dalykų?

Vietos savivaldos įstatymu mero funkcijos 
buvo praplėstos itin plačiai. Visų jų vykdymo 
meras negali pats realiai aprėpti. Dėl to merui 
įstatymu turi būti sudarytos visos sąlygos pasi-
rinkti, ar pačiam mero funkcijas vykdyti, ar jų 
vykdymą patikėti merui tiesiogiai pavaldiems 
darbuotojams, t. y. bet kuriam iš savivaldy-
bės vicemerų ar savivaldybės administracijos 
direktoriui. To įstatyme trūksta. Šiuo metu 
įstatyme numatyta galimybė mero funkcijų tik 
dalį ir tik savivaldybės administracijos direkto-
riui patikėti.

Čekiukų skandalas paskatino politikus pakeisti 
įstatymą ir dabar savivaldybių tarybos nariai 
gauna atlyginimą. Kaip vertinate išryškėjusią situ-
aciją ir iš to išplaukusią įstatymo pataisą?

Vertinu teigiamai. Įstatymo pakeitimas 
panaikino dviprasmiškus traktavimus, tapo 
aiškus ir suprantamas. Tarybos narys gauna 
atlyginimą – situacija išspręsta.

Kaip savivaldybės tarybos nario atlyginimas 
susietas su jo veikla?

Susietas su savivaldybės tarybos posėdžių ir 
komitetų lankymu. Bet kuriuo atveju, manau, 
kad įstatyme turėtų būti įteisinta galimybė 
savivaldybės tarybos nariui savivaldybės tary-
bos posėdžiuose dalyvauti nuotoliniu būdu 
esant svarbiai priežasčiai ir taip neprarasti 
dalies savivaldybės tarybos nario atlyginimo. 
Nematau logikos, kuomet tą pačią dieną 
vykstančiame komitetų posėdyje savivaldybės 
tarybos narys gali dalyvauti nuotoliniu būdu, 
o dalyvavimą savivaldybės tarybos posėdyje 
įstatymas riboja. Tokiu būdu savivaldybės tary-
bos narys netenka dalies darbo atlyginimo.

Šie metai – įvairių rinkimų metai ir, tikėtina, kad 
kai kurių politikų vienas arkliukų bus savivaldos 
savarankiškumo stiprinimas. Pažadų būta daug, 
ar tai proporcinga realiai savivaldybių padėčiai? 
Ką manote apie savivaldos savarankiškumą: kas 
gerai, ko pasigendate?

Savivaldai būtinas savarankiškumas, tačiau 
savarankiškumas yra neatskiriamas nuo savi-
valdos realių finansinių galimybių. Nesant 
šių galimybių, lieka tik gražūs pažadai. Todėl 
norėtųsi, kad politikai rinkimuose žadėdami 
stiprinti savivaldos savarankiškumą taip pat 

Rimantas KLIPČIUS 
Švenčionių rajono savivaldybės meras

Švenčionių centrinėje gatvėje – Visų Šventųjų bažnyčia,  
miesto parkas, Nalšios muziejus, vaistažolių gamykla, savivaldybė.
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pasisakytų ir apie stiprinimo finansus, iš kokių 
finansavimo šaltinių tai bus, bei viziją, kaip tai 
bus įgyvendinta.

Artėja pokyčiai ugdymo sistemoje – klasės 
dydis, įtraukusis ugdymas, kuo geri šie pokyčiai ir 
kas kelia nerimą?

Pirma, mažesnis klasės dydis leistų moky-
tojams skirti daugiau individualaus dėmesio 
kiekvienam mokiniui, o tai gali prisidėti prie 
geresnių mokymo rezultatų bei mokinio 
emocinio ir socialinio vystymosi. Taip pat 
mažesnėje klasėje mokiniai gali lengviau ben-
drauti su mokytojais ir bendraamžiais. Tačiau 
siūlomi sprendimai palies tik pavienes mūsų 
savivaldybės gimnazijų klases. Planuojama 
įtraukiojo ugdymo plėtra visose mokyklose 
suteikia galimybę skirtingų gebėjimų ir porei-
kių mokiniams gauti tinkamą paramą ir gali-
mybes lavinti savo gebėjimus kuo arčiau namų 
ir šeimų.

Kai kurie šie pokyčiai taip pat gali kelti 
nerimą. Pavyzdžiui, mažesnis klasės dydis gali 
reikalauti didesnių finansinių išteklių ir papil-
domų mokytojų, kas gali būti iššūkis valstybės 
biudžetui. Įtraukusis ugdymas – nemenkas 
iššūkis tiek švietimo įstaigų vadovams, 
tiek mokytojams, tiek savivaldybei. Turbūt 
didžiausi iššūkiai kyla dėl to, kad trūksta 
specialistų: pedagogų, logopedų, specia-
liųjų pedagogų, psichologų ir kt. Jei į rajono 
gimnaziją ateitų mokytis mokinys, turintis 
klausos ar regėjimo negalią, nė viena rajono 
gimnazija negalėtų suteikti tinkamos pagal-
bos, nes neturi surdopedagogo ar tiflopeda-
gogo. Manau, kad įtraukiojo ugdymo sistema 
turėtų būti tvarkoma nuosekliai, laipsniškai, 
apgalvotai.

Žinoma, svarbu suprasti, kad šie pokyčiai 
siekia pagerinti mokinių mokymosi rezultatus 
ir gerovę, todėl vertėtų aktyviai siekti jų įgy-
vendinimo ir ieškoti efektyvių būdų, kaip juos 
įgyvendinti.

Pasigirsta nuomonių, kad tokiais pokyčiais 
valstybė bando atsikratyti švietimo užleidžiant 
vietą privačioms mokykloms. Ką manote?

Manau, kad tokios nuomonės gali būti 
pagrįstos tam tikrais faktais, bet reikia atsi-
žvelgti į platesnį kontekstą. Valstybės parama 
privačioms mokykloms gali būti vertinama, 
kaip būdas pagerinti švietimo sistemos vei-
kimą ir suteikti daugiau pasirinkimo galimybių 
tėvams. Tačiau taip pat svarbu užtikrinti, kad 
privačios mokyklos nepradėtų dominuoti 
švietimo sektoriuje ir nesumažintų viešųjų 
mokyklų galimybių. Svarbu, kad valstybės 
finansavimas būtų paskirstytas teisingai ir 
skaidriai ir kad visiems vaikams būtų užtikrin-
tos lygios galimybės gauti kokybišką švietimą, 
nepaisant to, ar jie mokosi viešoje ar privačioje 
mokykloje. Taigi svarbiausia yra užtikrinti, kad 
švietimo sistema būtų lygi ir prieinama visiems, 
nepriklausomai nuo jų finansinės padėties ar 
kitų aplinkybių.

Ir pabaigai, kokius darbus, sumanymus savival-
dybė įgyvendins 2024 metais?

Jau turime pasitvirtinę pagrindinius veik-
los ir finansinius dokumentus – Strateginį 
veiklos planą 2024–2026 metams bei šių 
metų savivaldybės biudžetą. Suplanuotos 
lėšos Ekonominės aplinkos ir investicijų, 
Infrastruktūros ir gyvenamosios aplinkos, 
Kultūros, švietimo ir sporto, Socialinės para-
mos ir sveikatos apsaugos, Savivaldybės val-
dymo, Žaliojo kurso programų įgyvendinimui. 
Numatome įgyvendinti išties pakankamai 
daug darbų, tačiau, kaip svarbiausius, norėčiau 
išskirti šiuos:
1. Yra skirtos lėšos ir jau pasirašyta „Tūks-

tantmečio mokyklos II“ projekto įgy-
vendinimo sutartis. Tikimės, kad rajono 
gimnazijose diegiamos socialinės ir kultū-
rinės inovacijos teigiamai paveiks mokinių 
pasiekimų rezultatus. Taip pat keliame 
ambicingą tikslą padidinti kokybiškų švie-
timo paslaugų prieinamumą kiekvienam 
bendrojo ugdymo mokyklų mokiniui.

2. Planuojame šiais metais užbaigti Pabradės 
miesto nuotekų valymo įrenginių rekons-
trukcijos darbus, išplečiant nuotekų valymo 
įrenginių pajėgumus iki 1950 m3/d.

3. Eilę metų laukęs savo eilės Nalšios muziejus 
šiais metais sulauks investicijų, moderni-
zuotos muziejaus erdvės bus pritaikytos 

inovatyvioms daugiafunkcinėms muzieji-
nėms ir edukacinėms veikloms.

4. Įrengsime pirmąją Švenčionių rajone van-
dens transporto priemonių nuleidimo vietą.

5. Išdalinsime rajono gyventojams 7 000 kom-
plektų individualių antrinių žaliavų ir pakuo-
čių atliekų konteinerių bei pradėsime jų 
aptarnavimą (stiklo, plastiko, popieriaus, 
metalo pakuočių atliekų surinkimas).

6. Bendradarbiaujant su Lietuvos automobi-
lių kelių direkcija bus vykdoma Adutiškio 
gatvės rekonstrukcija.

7. Rekonstruosime Pabradės „Ryto“ gimnazi-
jos ikimokyklines grupes.

8. Bus vykdomas Kūnos tako projektas.
9. Vyks Švenčionėlių kultūros centro ir 

Švenčionių sveikatos centro rekonstrukcija.
10. Taip pat bus vykdomos Pabradės Malūno 

gatvės ir Švenčionėlių Klevų gatvės rekons-
trukcijos.

Svarbu paminėti, kad šiuo metu aktyviai dir-
bame ties naujais 2021–2027 metų finansinio 
periodo Europos Sąjungos projektais. Tikimės 
startuoti dar šiais metais ir rajono gyventojus 
bei svečius pakviesti apsilankyti naujai įreng-
tose ir pažinimui bei aktyviam poilsiui pritaiky-
tose viešosiose erdvėse.

Dėkoju už pokalbį.
Kalbino Jurga Dobrovolskė

Linksmame Švenčionių kermošiuje virtualus plaukimas švariausia Lietuvos upe Žeimena.

Kiekvieną atvykstantį į Švenčionių miestą svetingai pasitinka levandų laukai, 
primindami apie tai, kad Švenčionys – vaistažolių sostinė.
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PIRMYN Į JUBILIEJINĘ DAINŲ ŠVENTĘ
Justė BRIGĖ

Jau ne pirmus metus Vilniaus knygų mugėje įsikuria Kultūros centrų alėja, kurioje 
pristatomi regionuose planuojami renginiai, šventės, tradicijos. Šiemet visus kultū-
ros centrus apjungė artėjanti šimtoji Lietuvos dainų šventė.

IŠVYKS APIE 600 DALYVIŲ
Panevėžio rajono savivaldybės kultūrą pri-

statančiame stende buvo galima pasimėgauti 
orkestrais, kapelomis, chorais, šokėjais ir kitais 
Dainų šventei besiruošiančiais kolektyvais. „Į 
jubiliejinę dainų šventę iš Panevėžio rajono 
išvyks apie 600 meno puoselėtojų. Jau dabar 
savivaldybė rūpinasi dalyvių apgyvendinimu, 
maitinimu, – apie rengimąsi Dainų šventei 
„Kur giria žaliuoja“ pasakoja Panevėžio rajono 
meras Antanas Pocius, o paklaustas, kiek rajone 
meno kolektyvų, nedvejoja. – Daug. Galbūt ne 
visi kolektyvai pasiekia aukštą meninį lygį, bet 
dalyvavimas meno kolektyvuose praturtina 
žmogaus laisvalaikį. Tik pasigendu aktyvesnio 
vyrų dalyvavimo. Šilagalio kultūros centre 
suburtas vyrų ansamblis. Labai tikiuosi, kad 
per šiuos metus vyrai uždainuos.“

 „Uždainuos“, – patikina Šilagalio kultūros 
centro direktorius Vilmantas Vapsva.

 „Mes turime labai gerą tolerantišką rajono 
valdžią. Tiek buvę rajono merai, tiek dabartinis 
palaiko kultūrą ir meną. Rajone sudarytos sąly-
gos visiems meno kolektyvams augti ir gyvuoti. 

Tiek vaikų, tiek suaugusiųjų. Tik kai kurie 
kolektyvai nustoja gyvuoti dėl gyventojų skai-
čiaus mažėjimo“, – kultūros padėtį apibūdina 
Panevėžio rajono savivaldybės administracijos 
Švietimo, kultūros ir sporto skyriaus vyriausia-
sis specialistas kultūrai Remigijus Vilys.

Šiemet, kaip pažymi meras, iš rajono biu-
džeto kultūros centrams skirta 3,5 ml. eurų. Dar 
1,3 mln. eurų skiriama bibliotekoms. „Jei maty-
sime, kad kultūrai reikia skirti papildomai lėšų, 
ieškosime galimybių“, – sako Antanas Pocius.

 „GEGUŽINEI“ – „AUKSO PAUKŠTĖ“
 „Kultūros centrų ir juose susibūrusių 

meno kolektyvų veikla labai svarbi bendruo-
menių gyvenime. Nėra nė vieno renginio, 
kuriame nedalyvautų ir meno kolektyvai. 
Bendruomenės, kultūra ir švietimas – trys neat-
siejami dalykai, – akcentuoja Knygų mugėje 
sutikta Panevėžio rajono bendruomenių 
sąjungos vadovė Odeta Baltramiejūnienė ir 
pasidžiaugia, kad ne vienas rajono meno kolek-
tyvas yra pelnęs aukščiausią mėgėjų meno 
Lietuvoje apdovanojimą „Aukso paukštę“.

Ir šiemet „Aukso paukštė“ atskrenda į 
Panevėžio rajoną. Ją pelnė Paįstrio kultūros 
centro liaudiškos muzikos kapela „Gegužinė“. 
Šis kolektyvas, kuriam nuo 2011 metų vado-
vauja Jolita Rutkauskienė, pripažintas geriau-
siu liaudiškos muzikos kolektyvu.

 „Labai darbštus kolektyvas, dalyvauja 
visose dainų šventėse, meile muzikai dalijasi 
su žmonėmis per įvairius koncertus“, – kolek-
tyvu pasidžiaugia į Vilniaus knygų mugę atvy-
kusi Paįstrio kultūros centro direktorė Daiva 
Kiršgalvienė.

Kol kas „Gegužinę“ apie pelnytą „Aukso 
paukštė“ pasiekė tik žinia. „Aukso paukštė“ 
į Paįstrį atskris balandžio mėnesį, o birželio 
29 dieną, kaip teigė Odeta Baltramiejūnienė, 
ten susirinks ir rajono bendruomenės. Burtai 
lėmė, kad Panevėžio rajono bendruomenių 
sąskrydis 2024 metais vyks Paįstryje.

RAJONĄ GARSINA ORKESTRAI
Panevėžio rajono vaikų ir jaunimo orkestrų 

istorija matuojama dešimtmečiais. 1930–
1939 m. Paįstryje gyveno kompozitorius, 
choro ir orkestro dirigentas, pirmasis kapel-
meisteris Lietuvoje Juozapas Gudavičius. Per 
tą laiką čia jis subūrė mišrų chorą ir pučiamųjų 
instrumentų orkestrėlį, kuriame grojo kaimo 
žmonės.

1998 metais Juozapo Gudavičiaus garbei 
muzikinių projektų ir veiklų iniciatorius bei 
globėjas Remigijus Vilys paskatino orkestro 
„Vaikystės vėjas“ įkūrimą. Iniciatyva sparčiai 
paplito po visą Panevėžio rajoną ir tapo viena 
populiariausia vaikų ir jaunimo laisvalaikio 
užimtumo forma. „Buvo laikas, kai rajone 
turėjome 13 orkestrų, kuriuose grojo vaikai 
nuo šešerių iki 18–20 metų amžiaus jau-
nuolių, – orkestrų istoriją priminė Panevėžio 
rajono savivaldybės administracijos Švietimo, 
kultūros ir sporto skyriaus vyriausiasis spe-
cialistas kultūrai Remigijus Vilys. – Padidėjus 
emigracijai ir mokyklose sumažėjus vaikų 
skaičiui, orkestrų liko mažiau. Dabar rajone 
turime šešis orkestrus. Su vienais orientuoja-
mės labiau į darbą vietos bendruomenes, su 
kitais – į respublikinius renginius ir į europi-
nius konkursus.“

Šių metų pavasarį pirmą kartą į Lietuvą atke-
liauja Europos varinių pučiamųjų instrumentų 
čempionatas. Jis vyks Palangoje. Čempionate 
varžysis ir du Panevėžio rajono orkestrai. Tai 
Naujamiesčio kultūros centro vario dūdų 
orkestras „Aukštyn“, vadovaujamas Remigijaus 
Vilio, ir Šilagalio kultūros centro varinių pučia-
mųjų instrumentų orkestras „Sklepučini“, vado-
vaujamos Vilmanto Vapsvos.

Ir, kaip akcentuoja Remigijus Vilys, rajono 
orkestrai ruošiasi jubiliejinei Lietuvos dainų 
šventei bei su ja susijusiems orkestrų pasiro-
dymams.Panevėžio rajono savivaldybės kultūrą pristatė savivaldybės vadovai ir atsakingi darbuotojai.
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SPARČIAI DAUGĖJA NORINČIŲ 
PAKELIAUTI SIAURUKU

Vytis KAUNAS

2001-aisiais metais įsteigta VšĮ „Aukštaitijos siaurasis geležin-
kelis“ sulaukia vis didesnio populiarumo. Pernai, palyginti su 
2021-aisiais, Siauruku keliavo beveik dvigubai daugiau kelei-
vių – 26 090, 2021-aisiais – 14 460. Siauruko dalininkais šiuo 
metu yra Susisiekimo ministerija, Panevėžio miesto, Anykščių 
ir Panevėžio rajonų savivaldybės.

LIETUVOS SIAURAJAM GELEŽINKELIUI – 125-eri
 „Lietuvoje siaurojo geležinkelio pradžią galima laikyti 1899 metus, 

kuomet pradėjo veikti ruožas tarp Panevėžio ir Švenčionėlių. Taigi šie-
met jam sukanka 125 metai, – sako VšĮ „Aukštaitijos siaurasis geležin-
kelis“ direktorius dr. Darius Liutikas. – Tai buvo pagalbinis privažiavimo 
prie plačiojo geležinkelio kelias. Plečiantis autokelių tinklui siaurukas 
ėmė nykti, nes sunkvežimiu tapo paprasčiau atvežti krovinius iki pla-
čiojo geležinkelio negu siauruku. Ypač lemtingas siaurajam geležinke-
liui buvo septintasis dešimtmetis. Anykščių–Panevėžio ruože siaurukas 
buvo ilgiausiai naudojamas. Jis dar ilgus metus buvo ir kaip gyventojų 
susisiekimo priemonė. Nuo 2001 metų Panevėžio–Anykščių siaurukas 
tarnauja tik turistiniais ir pramoginiais tikslais. Tai yra ilgiausia siaurojo 
geležinkelio veikianti trasa Baltijos šalyse – jos ilgis 68 km.“

Lietuvos siaurojo geležinkelio istorija išguldyta dr. Dariaus Liutiko 
parašytoje knygoje „Siaurasis geležinkelis Lietuvoje. Anykščių ir 
Panevėžio siaurukas“. „Mintis parengti ir išleisti tokį leidinį kilo po 
2023-iųjų Vilniaus knygų mugės, kurioje dalyvavome. Buvome nusivežė 
lankstinukų apie mūsų teikiamas paslaugas, bet į mūsų ekspoziciją 
užsukę lankytojai teiravosi ir apie Lietuvos siaurojo geležinkelio istoriją, 
apie jo atsiradimą, jo funkcijas. Tad pernai ėmiausi rinkti medžiagą kny-
gai. Reikėjo surinkti ne tik istorinius faktus, bet ir juos iliustruoti nuotrau-
komis. Tad jų ieškojau ir archyvuose, ir kreipiausi į Lietuvos gyventojus. 
Pavyko surasti nemažai nuotraukų. Knygoje jų paskelbta daugiau kaip 
520“, – apie knygos, kurioje pasakojama ne tik apie Anykščių–Panevėžio 
siaurąjį geležinkelį, bet ir Klaipėdos krašto, Šiaulių–Biržų, Kauno, Vilniaus 
ir kitose Lietuvos vietose buvusius siauruosius geležinkelius. Ši knyga 
buvo pristatyta 2024-ųjų Vilniaus knygų mugėje.

Knygos apie siaurąjį geležinkelį Lietuvoje leidybą parėmė Kultūros 
paveldo departamentas prie Kultūros ministerijos.

Jau atidarytas 2024 metų sezonas – surengta tradicinė Užgavėnių 
šventinė kelionė. Artėjant vienai gražiausių pavasario švenčių Velykoms, 
„Aukštaitijos siaurasis geležinkelis“ kovo 18–22 dienomis kviečia į verbų 
rišimo edukacinius užsiėmimus. Smagia pramoga paįvairins Atvelykį. 
Vasarą tradiciškai veiks reguliarus reisas Anykščiai–Rubikiai. Per visus 
metus rengiami užsakomieji reisai – tokios kelionės tapo mėgstama 
įmonių ir įstaigų bei šeimos švenčių organizavimo galimybe.

 „Mes turime traukinį ir juo stengiamės suteikti žmonėms kuo dau-
giau džiaugsmo. Esame atviri visoms idėjoms“, – akcentuoja dr. Darius 
Liutikas.

DAINŲ ŠVENTĖS ŽYGIS PER LIETUVĄ
 „Pajutome labai stiprų jubiliejinės Dainų 

šventės laukimą. Norinčių joje dalyvauti skai-
čius pranoko mūsų lūkesčius. Užsiregistravo 
39 tūkstančiai, tai trimis tūkstančiais dau-
giau negu anksčiau, – teigia Lietuvos naci-
onalinio kultūros centro direktorius Saulius 
Liausa. – Seimas šiuos metus paskelbė Dainų 
šventės metais. Visus metus Lietuvoje vyksta 

labai aktyvus kultūrinis gyvenimas. Labai 
daug gyvybės yra regionuose, nes regionai yra 
svarbiausias Dainų šventės tradicijos puoselė-
tojas ir nešėjas. Kiekviena savivaldybė ruošiasi, 
kiekvienas kolektyvas stengiasi išmokti dainų 
šventės repertuarą. Jau kuris laikas per Lietuvą 
keliauja Dainų šventės žygis. Jo metu bus 
aplankyta 11 savivaldybių. Vyks daug regioni-
nių dainų švenčių.“

Saulius Liausa pabrėžia, kad jubiliejinė 
Lietuvos dainų šventė bus įamžinta giriomis. 
Kartu su valstybine miškų urėdija balandžio 
20 dieną organizuojamas visoje Lietuvoje vyk-
siantis nacionalinis miškasodis. Bus pasodinta 
šimtas Dainų šventės girių. „Jos ir po daugelio 
metų primins šimtąją Lietuvos dainų šventę 
„Kur giria žaliuoja“, – sako Lietuvos nacionali-
nio kultūros centro direktorius.

„Savivaldybių žinioms“ jau 28 metai!
Junkitės ir sekite mus facebook savzinios

„Savivaldybių žinių“ feisbuko paskyra – langas pozityvumui!
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DARBO RINKOS SITUACIJA  
ŠIAULIAI IŠSISKIRIA IŠ VISŲ DIDŽIŲJŲ MIESTŲ

Alaina ŠTREIMIKYTĖ

Šiaulių miesto meras Artūras Visockas ir 
vicemeras Justinas Švėgžda susitiko su 
Užimtumo tarnybos (UŽT) Šiaulių klientų 
aptarnavimo departamento atstovais, 
kurie pristatė darbo rinkos aktualijas 
Šiauliuose – pasidžiaugta, kad nedarbo 
lygis Šiauliuose, palyginti su kitais 
didžiaisiais miestais, yra žemiausias, o 
darbingo amžiaus gyventojų skaičius 
didėja.

NEDARBO LYGIS ŠIAULIUOSE 
ŽEMIAUSIAS PALYGINTI 
SU KITAIS DIDMIESČIAIS

 „Darbingo amžiaus gyventojų skaičius 
nuosekliai auga. 2023 m. duomenys rodo, kad 
augimas yra ženklus, net 5 proc. išaugo dar-
bingo amžiaus žmonių skaičius. Demografinė 
situacija turi tiesioginės įtakos darbo rinkos 
gyvybingumui, todėl šalies mastu atro-
dome labai gerai“, – pasidžiaugė UŽT Šiaulių 

klientų aptarnavimo departamento direkto-
rius Raimondas Šukys.

Kovo 1 d. Šiaulių mieste bedarbio statusu 
buvo registruoti 5 032 asmenys ir 632 darbo 
rinkai besirengiančių. Registruotas nedarbas 
siekė 7,6 proc. (1,7 proc. punkto mažesnis nei 
šalies vidurkis), Palyginti su praėjusių metu 
analogišku laikotarpiu, registruotas nedarbas 
šių metų kovo 1 d. yra vos 0,2 proc. didesnis.

Į darbo rinką Šiauliuose sėkmingai integra-
vosi ir Ukrainos piliečiai. Per visą laikotarpį nuo 
Rusijos karo prieš Ukrainą pradžios Užimtumo 
tarnyboje užsiregistravo 2 041 asmuo, šiai dienai 
Šiaulių UŽT užsiregistravę yra 394 ukrainiečiai.

Susitikimo metu aptartas dėmesys grįžtan-
tiems tautiečiams: Užimtumo tarnyba prisidės 
prie grįžtančių iš užsienio tautiečių spartesnės 
integracijos, suteikiant visą reikiamą infor-
maciją ir pagalbą. Tuo tikslu svarbus ben-
dradarbiavimas su savivaldybe ir kitomis 
institucijomis.

Pasidžiaugta sėkmingu bendradarbiavimu 
su savivalda, įgyvendinat užimtumo didinimo 
programą.

KVIEČIAMI ĮGYTI AUKŠTĄ PRIDĖTINĘ 
VERTĘ KURIANČIAS KVALIFIKACIJAS

UŽT suteikia galimybes bedarbiams bei 
užimtiems (dirbantiems) žmonėms mokytis ir 
įgyti naujas, aukštą pridėtinę vertę kuriančias 
kvalifikacijas ir kompetencijas. UŽT Šiaulių 
1-ojo skyriaus vedėja Vaida Ignotienė dėkojo 
Savivaldybei, kad praėjusiais metais ji prisidėjo 
prie šios naujienos viešinimo, todėl sulaukta 
didelio visuomenės susidomėjimo.

 „Kadangi dirbtinio intelekto, skaitmeniza-
cijos, automatizacijos, žaliojo kurso svarba 
nesustodama auga, tai šiemet šiuo klausimu 

dirbame dar intensyviau, todėl kviečiame tiek 
darbą turinčius, tiek jo neturinčius žmones 
nebijoti kreiptis į Užimtumo tarnybą ir persi-
kvalifikuoti į naują, dar neišbandytą specia-
lybę. Reikia turėti tik noro, o visas gaires, kaip 
tai padaryti – suteiksime mes“, – informavo 
V. Ignotienė.

Mokymai ir profesinės žinios išlieka svarbus 
veiksnys, padedantis darbuotojams išlikti ir 
prisitaikyti prie kintančių darbo sąlygų.

Šiaulių UŽT departamento direktorius paste-
bėjo, kad persikvalifikuoti savo darbuotojus 
siunčia ir įmonės. Tokia praktika, jo manymų, 
ypatingai sveikintina ir neša abipusę naudą 
tiek darbdaviui, tiek darbuotojui.

APTARTI ŠIAULIŲ DARBDAVIŲ 
IR DARBO RINKOS POREIKIAI

Šiaulių miesto meras Artūras Visockas infor-
mavo, kad verslas vis rimčiau žiūri į Šiaulių oro 
uostą, kaip vietą savo investicijoms. Dar praėju-
sią vasarą jame pradėjo veikti Lietuvos orlaivių 
techninės priežiūros ir remonto įmonė „Aviatic 
MRO“. Panašių investicijų gali daugėti, todėl 
reikia pradėti šiai rinkai ruošti specialistus.

Darbuotojų šiai rinkai reikės daug, todėl 
A. Visockas pasiūlė UŽT ieškoti sprendimų 
ir įtraukti patį verslą į naujų darbuotojų 
apmokymą.

 „Suprantu, kad tokios mokymo programos 
sukūrimas gali užtrukti, tačiau būtina atsi-
žvelgti į verslo poreikius. Štai Šiaulių oro uoste 
įsikūrusi įmonė ieškos darbuotojų, kurie atliktų 
paprastesnius orlaivių remonto darbus, būtų 
vertinga jei sukurtumėme galimybę verslui 
šiuos darbuotojus apsimokyti patiems, tačiau 
tam reiktų UŽT paramos“, – į naujas darbo rin-
kos tendencijas dėmesį atkreipė meras.

RIETAVAS. BENDRUOMENĖS SAUGUMAS
Kovo 4 d. vyko Klaipėdos apskrities vyriausiojo policijos komisari-

ato Rietavo policijos komisariato ataskaitinis susirinkimas, kuriame 
apžvelgta praėjusių metų nusikalstamumo padėtis ir įvertinti darbo 
rezultatai. 2023-ųjų metų veiklos ataskaitą pristatė Rietavo policijos 
komisariato viršininkas Marius Vaičikauskas. Ataskaitiniais metais iš viso 
gauti 1073 pranešimai. Dažniausiai reaguota į eismo saugumą – 356; 
smurtą artimoje aplinkoje – 120; įvairius pažeidimus – 185.

2023-aisiais metais magistraliniame kelyje Vilnius–Kaunas–Klaipėda 
įvyko 24 eismo įvykiai, krašto kelyje Mažeikiai–Plungė–Tauragė – 16, 
krašto kelyje Kryžkalnis–Rietavas–Vėžaičiai – 14, kituose keliuose, 
gatvėse – 30.

Viešąją tvarką ir visuomenės saugumą Rietavo savivaldybėje padeda 
užtikrinti 8 policijos rėmėjai. Kartu su policijos pareigūnais 2023 m. poli-
cijos rėmėjai išdirbo virš 200 val. Rietavo savivaldybėje šiuo metu veikia 
13 Saugių kaimynysčių grupių: Rietave – 8, Tverų seniūnijoje – 4. 2023 m. 
įkurta dar viena Saugios kaimynystės grupė – Pelaičių k.

Pasak Klaipėdos apskrities vyriausiojo policijos komisariato (AVPK) 
viršininko Alfonso Motuzo „Rietavo savivaldybė yra pakankamai rami 

nusikaltinų atžvilgiu, kaip ir visose savivaldybėse praėjusiais metais 
buvo jaučiamas padidėjęs jaunų žmonių apsinuodijimo psichotropi-
nėmis medžiagomis karu su elektroninėmis cigaretėmis rodiklis, – sakė 
A. Motuzas.

Rietavo savivaldybės meras Antanas Černeckis džiaugėsi, kad auga 
ne tik policijos darbuotojų sąmoningumas, bet ir visa bendruomenė 
tampa labiau vakarietiška. Situacija gerėja, nors nusikaltinai ar pažeidi-
mai tampa sudėtingesni nei buvo anksčiau. Pasidžiaugti reikia ir gerais 
vadovais, dėkoju ir jums, ir visiems darbuotojams už stabilų darbą, 
operatyvų problemų sprendimą, bendradarbiavimą su gyventojais“, – 
kalbėjo meras.

Klaipėdos AVPK viršininkas A. Motuzas ir Rietavo policijos komisariato 
viršininkas M. Vaičikauskas įteikė padėką už aktyvią veiklą, bendra-
darbiavimą ir pagalbą kuriant saugesnę aplinką Rietavo savivaldybėje 
Liolių seniūnaitijos seniūnaitei Alinai Jurkienei. Padėkos taip pat bus 
perduotos ir Rietavo savivaldybės Irenėjaus Oginskio viešosios bibliote-
kos direktorei Erikai Pranckevičienei ir Pelaičių bendruomenės pirminin-
kei Jurgitai Grikšienei.
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„Legionui prieš legioneles“
reikalingas savivaldybių palaikymas

Epidemijos prasideda nuo pirmojo susirgimo, kai laiku neužkertamas kelias ligai plisti. Kol kas apie 
vandenyje gyvenančių legionelių bakterijų sukeliamą ūminę infekcinę ligą – legioneliozę kalbama 
nedaug. Pavojingas žmogaus sveikatai ir net mirtinas pasekmes sukeliančios ligos atvejų – tik kelios 
dešimtys per metus. Tačiau laiku nesiimant prevencinių priemonių, ji gali tapti didele grėsme visuomenei. 
Įvertinusi rizikas, Lietuvos Respublikos Vyriausybės kanceliarija kartu su partneriais – Nacionaliniu 
visuomenės sveikatos centru, Valstybine vartotojų teisių apsaugos tarnyba ir Lietuvos savivaldybių 
asociacija – ėmėsi legioneliozės prevencijos, suteikiant kuo daugiau informacijos šalies gyventojams 
apie vandenyje galinčią tūnoti pavojingą bakteriją ir kviečia į iniciatyvą įsitraukti šalies savivaldybes.

Ypač svarbus savivaldybių bendradarbiavimas platinant gyventojų budrumą žadinančius ir esminę 
informaciją apie legioneliozę suteikiančius Valstybinės vartotojų teisių apsaugos tarnybos atspausdintus 
lipdukus „Legionas prieš legioneles“, kurie nemokamai bus užklijuojami gerai matomoje vietoje ant 
montuojamų naujų ir remontuojamų senų vandens šildytuvų (boilerių). Kiekvienas užklijuotas lipdukas 
gali išgelbėti gyvybę!

Prevencinio projekto vykdytojai pasirūpins, kad lipdukai būtų atsiųsti į visas šalies savivaldybes ir 
prašo savivaldybių pagalbos, paskleidžiant informaciją vandens šildytuvų pardavėjams, montuotojams, 
kur ir kada jie gali lipdukus pasiimti. Jie patikina, kad vandens šildytuvų žymėjimas lipdukais, ne teisės 
aktais, kaip kad cigarečių pakeliai žymimi, nustatyta prievolė ir juo labiau, ne biurokratizmo didinimas 
savivaldybėms.

Po Lietuvą pasklindantys lipdukai – ne vienintelė legioneliozės prevencijos priemonė. Surengta 
nemažai susitikimų, praėjusių metų gruodžio mėnesį pradėjo veikti Kauno technologijos universiteto 
studentų sukurtas interneto puslapis „Legionas prieš legioneles“, kuris pasiekiamas adresu legionas.nvsc.lt. 
Jame aiškiai ir patraukliai pateikiama svarbiausia informacija apie tai, kuo kenksmingos legionelių 
bakterijos ir kaip su jomis kovoti.

 „Labai svarbu, kad gyventojai suprastų, kokie pavojai slypi prastai prižiūrimose vandens tiekimo 
sistemose ir suvoktų, kad keli sutaupyti centai mažinant karšto vandens temperatūrą nėra atsvara 
išgelbėtai gyvybei, – teigia projekto vykdytojai. – Kviečiame savivaldybes bendradarbiauti, nes kartu mes 
galime būti legionas, kuris duos atkirtį legioneliozei“.


